
Protokół 
XXVI Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 22 lutego 2017r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, który 
stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
Paweł Doba 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka – radca prawny 
Ryszard Pomin – Dyrektor Zakładu Komunalnego 
Monika Nowicka – inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa 
podkom. Eugeniusz Sierański – Komendant Komisariatu Policji w Swarzędzu 
asp. szt. Katarzyna Karczewska – p. o. Kierownika Ogniwa Prewencji w Kleszczewie 
kom. Bartosz Kośmider – Wydział Prewencji KMP Poznań 
asp. Paweł Michalski – p. o. Kierownik Referatu Prewencji KP Swarzędz 
 

Przewodniczący Lesiński poinformował, ze wszyscy radni otrzymali porządek obrad 
wcześniej i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian.  
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu  z  obrad  z poprzedniej Sesji. 



4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji oraz przedstawienie informacji o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Kleszczewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Programu Rewitalizacji  dla Gminy 

Kleszczewo. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej  Kleszczewie. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Poznańskim przy usuwaniu i 

unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Kleszczewo. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów  do 

nowego ustroju szkolnego. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia  kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli 

prowadzonych przez  Gminę Kleszczewo na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego,  
ustalenia liczby punktów za  każde z tych kryteriów oraz dokumentów  niezbędnych do ich 
potwierdzenia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu 
rekrutacyjnym do pierwszej klasy szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Kleszczewo. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
„Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Kleszczewo”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej  na 2017r.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na 

lata 2017-2029. 
17. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
18. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag.              
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z  
obrad z poprzedniej Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 1 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXV Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Lesiński oddał głos Komendantowi Komisariatu Policji w Swarzędzu 
podkom. Eugeniuszowi Sierańskiemu, który przedstawił prezentację multimedialną obrazującą stan 
bezpieczeństwa w Gminie Kleszczewo na tle innych gmin Powiatu Poznańskiego. Prezentacja 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



Komendant Sierański przedstawił dane ilościowe przeprowadzonych w 2016r. interwencji na 
terenie gminy: 
 
  

Ogółem Tulce Gowarzewo Kleszczewo Autostrada Inne 

Interwencje 

ogółem 
678 249 90 99 109 131 

Interwencje 
publiczne 

458 179 67 72 64 76 

Interwencje 
domowe 

80 32 10 5 0 33 

Kolizje  118 34 13 22 28 21 

inne 22 4 0 0 17 1 

 
Następnie dane te odniósł do lat ubiegłych, co prezentowało się następująco: 

  2014 2015 2016 WZROST/ 
SPADEK 

Interwencje ogółem 416 596 678    +82 

Interwencje publiczne 290 392 458    + 66 

Interwencje domowe 47 68 80    + 12 

Kolizje  64 85 118    + 33 

inne 15 51 22     - 29 

 
Komendant podkreślił, że wzrost liczby interwencji na przestrzeni lat jest nieunikniony                 

w związku z dynamicznym rozwojem Gminy Kleszczewo. Większa ilość interwencji zgłaszanych 
wynika też zdaniem Komendanta z dostępności policji na terenie gminy w związku z istniejącym w 
Kleszczewie Ogniwem Prewencji.  

Komendant przedstawił też dane dotyczące liczby zatrzymanych na gorącym uczynku 
sprawców przestępstw: 
 



  
2014 2015 2016 

WZROST/ 

SPADEK 

Ilość przypadków 31 34 33 - 1 

 
W kwestii ilości zgłoszonych przestępstw w rozbiciu na poszczególne kategorie Komendant 

wyraził zadowolenie z powodu braku rozbojów i pobić, oraz spadku z roku na rok ilości 
skradzionych samochodów. Natomiast kluczowym problemem z którym boryka się nie tylko 
Komisariat w Swarzędzu, ale i Komenda Miejska Policji w Poznaniu są kradzieże z włamaniem.  

 

  Ogółem Tulce Gowarzewo Kleszczewo Autostrada Inne 

Przestępstwa 
ogółem 

117 51 24 19 7 16 

Rozboje 0 0 0 0 0 0 

Bójki, pobicia 0 0 0 0 0 0 

Kradzież 21 10 3 4 0 4 

Kradzież 
samochodu 

11 8 3 0 0 0 

Kradzież  

z włamaniem 
16 6 5 1 1 3 

Oszustwa 
internetowe 

12 4 4 1 0 3 

Narkotyki  1 1 0 0 0 0 

Uszkodzenie 
mienia 

14 7 2 2 0 3 

Nietrzeźwi 
kierowcy 

22 5 3 9 5 0 

Inne 20 10 4 2 1 3 

 
Komendant przedstawił też dynamikę zmian przestępstw w latach 2014 – 2016.: 
  

2014 2015 2016 Różnica DYNAMIKA  

Przestępstwa ogółem 115 113 117 +4 103,5% 



Rozboje 2 0 0 0 0% 

Bójki, pobicia 3 3 0 -3 0% 

Kradzież 32 11 21   +10 190,9% 

Kradzież samochodu 19 16 11 -5 68,7% 

Kradzież z 
włamaniem 

20 14 16 +2 114,2% 

Oszustwa internetowe 5 17 12 -5 70,5% 

Narkotyki  

Uszkodzenie mienia 

2 

7 

6 

2 

1 

14 

-4 

+12 

16,6% 

700% 

Inne (w tym 
nietrzeźwi kierowcy) 

25 54 42   -12 77,7% 

 
 

Kolejną poruszoną kwestią były kolizje i wypadki drogowe, gdzie w przypadku tego rodzaju 
zdarzeń w latach 2014 – 2016 zanotowano spadek wypadków, natomiast tendencja w przypadku 
kolizji drogowych była odmienna. Wynika to zdaniem Komendanta z faktu, że ruch na drogach w 
Gminie Kleszczewo jest niewspółmiernie większy niż jeszcze kilka lat temu.  
 

 
2016 2015 2014 

KOLIZJE 
DROGOWE 

118 85 64 

WYPADKI  3 5 4 

 
Komendant przedstawił też zgłoszenia zaczerpnięte z portalu  „Krajowa Mapa Zagrożeń 

Bezpieczeństwa” za okres od 20 września 2016r. do 31 grudnia 2016r. 
 

 potwierdzone niepotwierdzone 

Nieprawidłowe parkowanie 5 5 



Niewłaściwa infrastruktura drogowa  1 3 

Poruszanie się po terenach leśnych quadami - 1 

Spożywanie alkoholu w miejscach 
niedozwolonych 

2 1 

Przekraczanie dozwolonej prędkości 10 6 

Zdarzenia drogowe z udziałem zwierząt 
leśnych  

1 1 

Znęcanie się nad zwierzętami - 2 

Zła organizacja ruchu drogowego - 1 

Nielegalne rajdy samochodowe - 1 

Ogółem              19 21 

 
Radny Szafrański zapytał o plany dotyczące utworzenia na terenie Gminy Kleszczewo 

posterunku policji? 
Pan Wójt wyjaśnił, że po spotkaniu z Komendantem Wojewódzkim Policji decyzja o 

utworzeniu na terenie gminy posterunku policji jest już oficjalna, kwestią otwartą jest tylko termin 
jego powstania. 

Radny Szafrański zapytał co w swojej dotychczasowej działalności na terenie gminy policja 
traktuje jako porażkę? 

Asp. Michalski stwierdził, że niewątpliwie priorytetem w roku bieżącym będzie walka z 
plagą włamań i pod tym kątem nastąpi dyslokacja służb. 

Radny Rajchelt zapytał, o ujęte wśród zgłoszeń wyścigi samochodowe – czy odbywały się 
one na drogach publicznych? 

Pan Michalski wyjaśnił, że zgłoszenie dotyczyło ul. Leśnej w Tulcach, ale mimo 
kilkukrotnej kontroli tej okolicy nie zostało ono potwierdzone. 

Radny Szafrański zwrócił uwagę, że zgłoszenia z „mapy zagrożeń” dotyczące 
niewłaściwego parkowania odnoszą się do jednej ulicy w Tulcach, gdzie usytuowane znaki są źle 
interpretowane przez kierowców. 

Pan Michalski zauważył, że to nie policja stawia znaki drogowe. 
Pan Wójt dodał, że znaki umieszczono w tej okolicy na wyraźne żądanie mieszkańców, 

kiedy dochodziło do sytuacji, że nie mogli oni wyjechać z osiedla, ale jeżeli odnoszą one skutek 
odwrotny od zamierzonego to można je zdemontować. 

Radny Andrzej Szymczak zapytał jakich zmian należy oczekiwać w związku z powstaniem 
posterunku? 



Komendant Sierański wyjaśnił, że zmienia to strukturę jednostki, wszystkie sprawy będą 
odtąd prowadzone na miejscu w Kleszczewie, a nie jak dotąd częściowo w komisariacie 
swarzędzkim. W związku z reorganizacją zmieni się także stan etatowy, który powiększy się o 
jednego policjanta dochodzeniowo – śledczego i jednego ds. wykroczeń. Komendant podkreślił, że 
struktury posterunku podobnie jak ogniwa można rozbudowywać.  

Radny Rajchelt zapytał czy nadal będzie to jednostka podległa pod Komisariat Policji w 
Swarzędzu? 

Komendant Sierański potwierdził i dodał, że podległość wygasłaby w chwili utworzenia 
komisariatu (15 etatów), natomiast powstanie posterunku pozostawia Komisariat w Swarzędzu jako 
jednostkę nadrzędną. 

Pan Wójt poinformował, że gmina finansuje siedzibę policji w Kleszczewie, policjanci 
otrzymali nowe pomieszczenia na swoje potrzeby, podtrzymana jest też wola budowy nowej 
siedziby policji i OPS-u i pożądane jest zwiększenie liczby policyjnych etatów. 

Komendant Sierański stwierdził, że od stycznia 2017r. udało się uzupełnić stan etatowy 
ogniwa do maksymalnej w przypadku tej organizacji liczby 6 policjantów. 
  
Ad. 6 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/180/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Programu 
Rewitalizacji dla Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/180/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/181/2017 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę przedstawił Dyrektor Pomin. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas posiedzeń komisji. 

Radny Szafrański zapytał czym podyktowane są podwyżki opłat za wodę? 
Dyrektor Pomin wyjaśnił, że podwyżki wynikają ze wzrostu kosztów eksploatacyjnych o 2 – 

3%, oraz potrzebą pozyskania środków na drobne remonty ujęć wody, których powstanie datuje się 
na lata 70-te. 

Radny Szafrański stwierdził, że z rozeznania w cenach wody w innych gminach jakie 
przeprowadził wynika, że Gmina Kleszczewo zwiększyła stawkę o 40gr w ciągu ostatnich dwóch 
lat, podczas gdy np. w mieście Lesznie od 3 lat obowiązuje 3,04zł za m3.  

Dyrektor Pomin wyjaśnił, że różnice w poszczególnych gminach wynikają z poziomu 
dotacji na inwestycje, wysokości opłat abonamentowych, czy chociażby stawek opłat za utrzymanie 
hydrantów. 

Pani Sekretarz zwróciła uwagę na fakt, że kluczowe znaczenie przy ustalaniu cen ma też 
liczba mieszkańców danej Gminy, długość sieci  i liczba mieszkańców ( gospodarstw domowych) 
przypadających  na kilometr sieci. 

Radny Szafrański stwierdził, że nie sama stawka opłaty jest dyskusyjna, ale też wysokość 
podwyżki 40gr w ciągu dwóch lat, co daje podwyżkę o 10% w tym okresie. 

Dyrektor Pomin podkreślił, że gminne ujęcia wody, stacje uzdatniania wody to instalacje z 
lat 70-tych i część z tych urządzeń wymaga nakładów na modernizację czy wymianę. 

Pani Sekretarz dodała, że aby móc porównywać stawki opłat za wodę poszczególnych gmin 
należałoby posiadać wiedzę na temat przekazywanej dotacji z budżetu tych gmin, ponieważ w 
takich sytuacjach mniejsze są obciążenia mieszkańców. Gmina Kleszczewo wycofała się z tej 



formy dopłat w związku z licznymi nadrzędnymi celami, natomiast proponowana obecnie 
kalkulacja ceny za wodę jest wynikiem  kosztów rzeczywistych, które ponoszone są na terenie  
naszej gminy. 

Pan Wójt zauważył, że nie tylko bezpośrednie czynniki mają wpływ na wzrost kosztów, ale 
także fakt, że przez długi okres Zakład Komunalny nie płacił podatków, nastąpiła zmiana przepisów 
w tej kwestii, co także znajduje swoje odzwierciedlenie w kosztach. Doliczono też koszty 
amortyzacji, a ponad wszelką wątpliwość konieczne jest uwzględnianie w cenie kosztów remontów 
i modernizacji. Pan Wójt dodał, że gmina posiada kilka stacji wodociągowych, wyposażonych w 
znacznej mierze w stare urządzenia. Wójt dodał, że w tym roku założono ok. 1mln zł na inwestycje, 
dzięki którym mieszkańcy podczas awarii sieci przestaną odczuwać problemy związane z brakiem 
wody.  

Radny Szafrański stwierdził, że podatki płacą wszyscy i podał przykład ceny wody w 
gminie Siedlec – 2,87zł. 

Wójt wyjaśnił, że do niedawna zakłady budżetowe były z obowiązku podatkowego 
zwolnione. 

Radny Maciejewski zapytał jakie środki zostaną pozyskane w związku z  podwyżką? 
Dyrektor Pomin poinformował, że ok. 90tys. zł. 
Radny Maciejewski zauważył, że z zestawienia strat wody wynika, że są one na poziomie 

ok. 20-27% co przekłada się na ok. 100tysm3 wody o wartości ok. 300-350tyszł. Radny zapytał 
dlaczego zamiast podwyżki cen nie można ograniczyć wielkości strat wody? 

Dyrektor Pomin wyjaśnił w kwestii przeliczania strat procentowych na kwotowe, że nie 
można tych 100tys. m3 wody przemnażać przez stawkę opłaty za m3 wody sprzedawanej, ponieważ 
woda wydobywana z ziemi to też określony koszt energii elektrycznej i opłata środowiskowa. Strata 
nie wynosi więc 300tyszł, a dużo mniej. Wielkość straty sieciowej na poziomie 23% to znacznie 
mniej niż w latach wcześniejszych, czyli podejmowane od 3 lat działania przynoszą wymierne 
efekty, przy czym zaznaczyć należy, że straty na poziomie 10-15% to straty naturalne na każdej 
sieci wodociągowej.  

Pani Halina Michalak – Szczepaniak zapytała czy zdarzają się nieewidencjonowane pobory 
wody? 

Dyrektor poinformował, że w roku 2016 zlikwidowano cztery nieopomiarowane punkty 
poboru wody. Dyrektor dodał, że nielegalny pobór wody podlega karze do 5.000zł. 

Radny Szafrański zapytał z których stacji ubywa najwięcej wody? 
Dyrektor Pomin odpowiedział, że obecnie dysponuje tylko sumą strat z poszczególnych 

stacji i nadmienił, że w wielkości start ujęta jest też woda wykorzystywana do płukania sieci, pobór 
wody przez straż pożarną, a także starty pozorne (różnica miedzy wodomierzem głównym, a 
wodomierzami domowymi). Dyrektor dodał, że obecnie montowane są wodomierze mniejsze, z 
dokładniejszą skalą pomiaru, a różnica między wodomierzem głównym, a wodomierzami 
domowymi wynosi ok. 4%. 

Przewodniczący Lesiński zauważył, że nadal funkcjonują rozliczenia ryczałtowe poboru 
wody. 

Dyrektor Pomin poinformował, że na 2600 odbiorców wody, 39 jest rozliczanych 
ryczałtowo z czego najwięcej w Nagradowicach. 

Radna Batycka uważa, że końcówki sieci wymagają płukania i wnioskuje o częstsze 
dokonywanie tej czynności w Komornikach. 

Radny Szafrański zapytał ile wody wymaga zabieg płukania sieci? 
Pan Walkowiak sołtys Szewc stwierdził, że płukania wymaga też sieć w Szewcach, gdzie po 

każdej awarii przez około dwa dni woda jest zanieczyszczona.  
Dyrektor wyjaśnił, że jeżeli woda jest brudna to trzeba to zgłosić, czasami ma to związek z 

podłączaniem nowych odbiorców. Dyrektor dodał, że problem by nie istniał, gdyby możliwe było 
połączenie sieci Szewc z ul. Pocztową w Tulcach, co także wymaga nakładów inwestycyjnych. 

Radny Łukasz Szymczak zapytał jaki procent odbiorców objęto wymianą wodomierzy? 
Dyrektor Pomin odpowiedział, że ok. 35%. 



Radny Szymczak stwierdził, że 35% wymienionych wodomierzy dało 4% widzialnych 
efektów. 

Radny Wawrzyniak zapytał czy Zakład Komunalny ma  problemy z dłużnikami? 
Dyrektor stwierdził, że poziom zadłużenia utrzymuje się na stałym poziomie, a gros 

należności przeterminowanych to nieopłacenie jednego lub dwóch rachunków, przy czym każda 
spóźniona opłata generuje odsetki, a od 5 lutego rachunki opatrzone są informacją o przekazywaniu 
informacji o wpisywaniu zalegających z wpłatami do Krajowego Rejestru Długów. 

Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 3 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/181/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/182/2017 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
odprowadzanie ścieków przedstawił Dyrektor Pomin. Dyrektor Pomin poinformował, że do 
projektu uchwały, który był przedstawiany podczas posiedzeń komisji  w § 1 ust. 2 wprowadzony 
zostało nowe brzmienie, o którym mowa była podczas  posiedzeń komisji 13 i 14 lutego br. zapis: 
”Zatwierdza się przedłożoną przez Zakład Komunalny w Kleszczewie taryfę opłat za zbiorowe 
odprowadzanie ścieków do gminnych urządzeń kanalizacyjnych w wysokości 6,77 zł netto za 1m³ 
odprowadzonych ścieków przez dostawcę ścieków ponoszącego koszty energii elektrycznej 
zużywanej w przepompowniach przydomowych”. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 4 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/182/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/183/2017 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosował 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXVI/183/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/184/2017 w sprawie współdziałania z Powiatem Poznańskim 
przy usuwaniu i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Kleszczewo 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 



W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/184/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/185/2017 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Radny Bytniewski zapytał czy dyrektorami pozostaną dotychczasowi dyrektorzy Zespołów 
Szkół w Kleszczewie i Tulcach? 

Pani Sekretarz potwierdziła. 
Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  

do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXVI/185/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/186/2017 w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do 
publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Kleszczewo na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego, ustalenia liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych 
do ich potwierdzenia przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/186/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/187/2017 w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w 
postępowaniu rekrutacyjnym do pierwszej klasy szkół podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                              
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/187/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/188/2017 w zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Kleszczewo” przedstawiła Pani 
Nowicka. Pani Nowicka poinformowała, że zgodnie z informacją przekazaną podczas posiedzeń 



komisji nastąpiły kosmetyczne zmiany w treści załącznika do uchwały tj. w załączniku nr 1 HRF w 
poz. 5, 6 i 7 w kolumnie beneficjent dopisano Zakład Komunalny w Kleszczewie. Ponadto w poz. 5 
w kolumnach dotyczących ograniczeń powrócono do zapisów tożsamych z uchwały czerwcowej, w 
poz. 7 w kolumnach dotyczących ograniczeń skorygowano zapisy na takie jak w poz. 5. W związku 
z powyższym podsumowanie w HRF uległo zmianie. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/188/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/189/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017r.  
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że do projektu uchwały omawianego 
podczas posiedzeń komisji 13 i 14 lutego br. wprowadzona została kwota 400.000zł  na budowę 
boiska wielofunkcyjnego w Gowarzewie, a na sfinansowanie budowy boiska wprowadzono zmianę 
w wolnych środkach z lat ubiegłych. Gmina ubiegała się będzie o dofinansowanie tego 
przedsięwzięcia ze środków Wielkopolskiego Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa 
Wielkopolskiego - Program finansowany jest ze  środków Ministerstwa Sportu i Turystyki,  
Departamentu Infrastruktury Sportowej. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/189/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXVI/190/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2017-2029 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, 
że zgodnie z informacjami przekazanymi podczas posiedzeń komisji radni otrzymali nowy projekt 
uchwały z uwzględnioną kwotą 400.000zł na budowę boiska wielofunkcyjnego w Gowarzewie. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr XXVI/190/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 
 Radna Batycka poinformowała, że 14 lutego br. Komisja Oświaty i Kultury odbyła wspólne 
posiedzenie z Komisją Finansowo - Gospodarczą, podczas którego omówiony został temat 
bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy i działalność Ogniwa Prewencji, oraz sprawy bieżące 
gminy.  
 Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas lutowego posiedzenia zajęła się 
działalnością Izb Rolniczych, oraz sprawami bieżącymi gminy. 
 



Ad. 18 porządku posiedzenia 
9.01 i 21.02.2017r. – Posiedzenia Rady Metropolii Poznań, podczas których przyjęto nowelizację 
strategii ZIT. Pan Wójt podkreślił niekorzystny obrót spraw, ponieważ pomimo tego, że środki 
zadysponowane przez poszczególne gminy przekraczają dostępną alokacje o około połowę, to 
wskutek różnych wniosków złożonych i wzajemne głosowanie na nie partnerów w ramach 
Stowarzyszenia, podjęto decyzję o wprowadzeniu nowych pozycji, które umożliwiają staranie się o 
środki na kolejne działania. Komplikuje to możliwość pozyskania środków z ZIT na budowę 
węzłów przesiadkowych dla gmin przygotowujących wnioski w tej sprawie, w tym w Kleszczewie i 
Tulcach (ok. 20mlnzł). Składową kleszczewskiego projektu jest też zakup autobusów dla 
komunikacji gminnej,  kompleksowa przebudowa bazy ZK, oraz możliwość pozyskania środków na 
przebudowę drogi łączącej bazę ZK z węzłem przesiadkowym (ul. Sportowa). 
 Podczas lutowego posiedzenia Rady Metropolii Poznań przyjęto także „Koncepcję 
kierunków rozwoju przestrzennego Metropolii Poznań”, co poprzedzone było przygotowaniem 
stosownego dokumentu - sfinansowanego ze środków unijnych za kwotę 1.300.000zł. 
Zdecydowano, że dokument ten zostanie przyjęty przez Stowarzyszenie i rekomendowany 
poszczególnym gminom do wykorzystania podczas tworzenia studiów uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego. Rada podjęła też uchwałę w sprawie powołania Metropolitalnej 
Komisji Planistycznej złożonej z przedstawicieli świata nauki i reprezentantów poszczególnych 
gmin. Rolą komisji będzie opiniowanie studiów, nie będzie ona mogła ingerować w proces 
powstawania studiów, ale będzie miała uprawnienia do zgłaszania wniosków (ciało doradcze). 
 W kolejnej części posiedzenia Rady Metropolii przyjęto rekomendację dla standardów 
rowerowych Metropolii Poznań, dla których wzorem są standardy dla Poznania. Wójt poddał pod 
rozwagę radnych czy gmina powinna przystąpić do systemu wypożyczalni rowerów publicznych. 

Radny Szafrański zapytał o koszt przedsięwzięcia?  
Pan Wójt poinformował, że do tego tematu powróci za chwilę. 

9.01.2017r. –  prezentacja Programu Rewitalizacji w Gminnym Ośrodku Kultury w Kleszczewie, 
11.01.2017r. – posiedzenie Zarządu Gminnego OSP, podczas którego decydowano o kierunkach 
wydatkowania środków z budżetu gminy przeznaczonych na zakupy dla straży pożarnej, 
18.01.2017r. – spotkanie z Prezesem Aquanetu i dyrekcją firmy w sprawie podłączenia Tulec do 
poznańskiego systemu kanalizacji. W świetle przeprowadzonych rozmów Wójt jest zdania, aby do 
systemu przystąpić, ale z wyznaczeniem maksymalnego okresu związania umową.  Pan Wójt dodał, 
że w trakcie uzgodnień z Aquanetem jest propozycja gminy, aby obniżyć koszt realizacji inwestycji 
na terenie Tulec zastępując rurociąg grawitacyjny przewidywany w ul. Poznańskiej, rurociągiem 
tłocznym, co pozwoli na skrócenie czasu związania z umową. Dodatkowo powstanie też  
możliwość zmiany kierunku przesyłu ścieków. Aquanet zakładał zwrot tej inwestycji w ciągu 27 
lat, natomiast gmina dąży do tego żeby był to okres 12 letni.  

Radny Szafrański zapytał czy wzrośnie w związku z tym koszt  zrzutu ścieków? 
Pan Wójt zaprzeczył i wyjaśnił, że odcinek tłoczenia będzie krótszy o 250m niż obecnie. 

Wójt dodał, że zmierzając do osiągnięcia porozumienia z Aquanetem, gmina zabiega, aby cena była 
z wariantu 27-letniego, tj. taka jak w Poznaniu, a więc bez dodatkowych kosztów związanych ze 
spłatą inwestycji.  
25.01.2017r. – spotkanie  informacyjne w Ośrodku Kultury w Swarzędzu na temat stanu 
bezpieczeństwa na terenie działania komisariatu Policji w Swarzędzu, 
25.01.2017r. – spotkanie w Warszawie z Prezesem Agencji Nieruchomości Rolnych Waldemarem 
Humięckim. Celem spotkania zorganizowanego przez posła Bartłomieja Wróblewskiego było 
uzyskanie jak najkorzystniejszych warunków nabycia gruntów pod przedszkole w Kleszczewie.  
15.02.2017r. – przetarg podczas którego dokonano zakupu gruntu pod przedszkole w Kleszczewie 
(0,4 ha wraz z drogami przyległymi), 
26.01.2017r. – spotkanie z udziałem pracowników Urzędu, kierownictwem Zarządu Dróg 
Powiatowych i wicestarostą Tomaszem Łubińskim w sprawie przedsięwzięć na drogach 
powiatowych, gdzie planowane są duże i skomplikowane inwestycje takie jak budowa drogi 
Kleszczewo – Swarzędz,  ul. Siekiereckiej i skrzyżowania w Tulcach, 



27.01.2017r. – posiedzenie Zarządu LGD Trakt Piastów, przygotowanie materiałów na 
Zgromadzenie 
17.02.2017r. - Zgromadzenie LGD Trakt Piastów, podczas którego doszło do ustalenia budżetu, 
oraz zatwierdzenia harmonogramu naboru wniosków, o którym informacje znajdują się w gazetce 
Samorząd i na stronie internetowej Stowarzyszenia. Ustalone przez Stowarzyszenie zostały też 
terminy naborów do kolejnych przedsięwzięć, 
7.02.2017r. – Zgromadzenie ZM GOAP, podczas którego uchwalony został budżet. Pan Wójt 
poinformował, że przygotowywana jest zmiana regulaminu porządkowego. Planuje się, aby to  
mieszkaniec był odpowiedzialny za wyposażenie swojej posesji w pojemnik na odpady, ponieważ 
każdorazowe zmiany dostawców to duże perturbacje dla Stowarzyszenia w związku z 
zabezpieczeniem koszy, 
10.02.2017r. – spotkanie z sołtysami w sprawie realizacji funduszu sołeckiego, 
14.02.2017r. – spotkanie konsultacyjne z ZTM w sprawie integracji komunikacji. Możliwe jest 
zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Kleszczewo, a miastem Poznań, gdzie wykonawcą usług 
miałby być Zakład Komunalny (jednostka budżetowa gminy). Jest to sytuacja specyficzna w 
stosunku do innych gmin, gdzie funkcjonują spółki, które mają osobowość prawną, 
17.02.2017r. – spotkanie z Komendantem Wojewódzkim Policji, 
19.02.2017r. – zebranie sprawozdawcze Ochotniczej Straży Pożarnej w Gowarzewie. 
 
Pan Wójt poinformował o następujących inwestycjach na terenie gminy: 
- rozstrzygnięty został przetarg na budowę oświetlenia w Tulcach ul. Radosna, Nagradowicach, 
Krerowie, Kleszczewie ul. Strażacka, Szewcach ul. Orzechowa i ul. Topolowa, Zimin, 
-  rozstrzygnięty został przetarg na budowę oświetlenia w Kleszczewie ul. Owocowa, Dębowa, 
Poprzeczna, Morelowa, Brzoskwiniowa, i Wiśniowa, 
- ogłoszony został przetarg na remont dachu budynku Zespołu Szkół w Kleszczewie, co jest 
wstępem do dużej inwestycji termomodernizacji budynku Zespołu Szkół w Kleszczewie, szkoły 
podstawowej w Ziminie i świetlicy w Poklatkach. 
 
Ad. 19 porządku posiedzenia 
 Pan Wójt poddał pod konsultacje temat systemu rowerowego, w ramach którego na terenie 
Metropolii Poznań (bez miasta Poznania) ma powstać 108 stacji rowerowych w których 
zainstalowano by 831 rowerów. W planach dla Gminy Kleszczewo przewiduje się 21 rowerów 
rozlokowanych w trzech miejscach. Koszt całego przedsięwzięcia to 393.120zł z założeniem 
wysokiego dofinansowania ze środków unijnych. Projekt zakłada zakup rowerów, montaż stacji i 
eksploatację systemu przez okres 4 lat, gdzie wkład własny gminy szacuje się na 58.969zł, czyli 
14.742zł na rok, lub w wersji rozszerzonej 99.000zł na cztery lata, tj. 24768 zł na rok. W pierwszej 
wersji gmina pokrywa głównie koszty inwestycji, w drugiej również w pełni eksploatacji systemu, 
w tym min. relokacji rowerów.   
Radny Bytniewski uważa, że jest to oferta skierowana raczej do gmin miejskich lub miejsko – 
wiejskich. Na terenie Gminy Kleszczewo pomysł mógłby się zdaniem radnego przyjąć w Tulcach.  

Radni wyrazili wstępne zainteresowanie projektem, natomiast szczegółowo będzie on 
omawiany podczas posiedzeń komisji. 
 

Pan Wójt zwrócił się o ewentualne zajęcie stanowiska n/t  propozycji zgłoszonej w Sejmie  
przez jedną z partii politycznych utworzenia metropolii poznańskiej. Pan Wójt wyraził negatywną 
opinię na temat tworzenia kolejnego ciała, które odbierze kompetencje gminom – przy 
jednoczesnym pozostawieniu instytucji Powiatu. Proponuje się, aby w zakresie działalności 
metropolii znalazł się transport publiczny, planowanie i przestrzenne i powstanie centrów usług 
wspólnych (księgowość, obsługa szkół).  Radni nie uznali za stosowne podjąć dyskusji na ten 
temat. 
 



Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację na temat wynagrodzeń nauczycieli w 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego za 2016r. Gmina nie dopłacała do wynagrodzeń 
nauczycieli, a wynagrodzenia nauczycieli w każdym stopniu awansu zawodowego są wyższe niż 
wynika to z Karty Nauczyciela. 

Pan Wójt w kontekście dyskusji jaka miała miejsce na zebraniu z mieszkańcami w Tulcach 
odnoście zajęć pozalekcyjnych dla uczniów, gdzie padały zarzuty, że Gmina nie finansuje takich 
zajęć poinformował, że Gmina Kleszczewo zajmuje pierwsze miejsce wśród gmin tworzących 
Metropolię Poznań (w tym Miasto Poznań) pod względem liczby godzin zajęć pozalekcyjnych w 
gimnazjach. W szkole podstawowej tych godzin jest nieco mniej, ale także bardzo dużo na tle 
innych gmin. 
 

Radny Bytniewski dodał, że kleszczewskie szkoły publiczne nie ignorują żadnego projektu 
proponowanego na stronach ministerialnych. Ostatnio pozyskane zostało dofinansowanie na rzecz 
utworzenia szkolnego klubu sportowego, a większość godzin pozalekcyjnych to właśnie zajęcia 
projektowe.  
 
Ad.20 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:40. 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
            za zgodność z przebiegiem obrad 

        Przewodniczący Rady Gminy 
 

                    Henryk Lesiński 


